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De f ract ies  Gemeente Belang W est land en W est land Verstandig  hebben naar aanle id ing van de  

behandel ing van het  Meer jarenPerspect ie f  Gebiedsontwikkel ing 201 9-2022 d iverse vragen geste ld  

over  de ind iv iduele pro jecten.  De technische vragen zi jn  vanui t  deze f rac t ies  schr i f te l i jk  

ingediend.  Conform de toezegging t i jdens de commiss ie  Ruimte worden de schr i f te l i jke vragen 

kor t  en bondig beantwoord  ( in  curs ie f ) .  

 

Vragen van Gemeente Belang Westland 

 

Hoogenburgh -Hor t icoop,  pagina 30 .  NCW  (net to  contante waarde) is  a fgenomen met  40.000 door  

procedurekosten.  Het  r is ico is  onveranderd.   

1.  Houdt  dit  in dat  de gemeente de rechtel i jke procedure verwacht te winnen?  De 

projectontwikkelaar betwist  de toegepa ste afroommethode.  

Uit  de voor lop ige getu igenverhoren is  gebleken dat  de gemeente een gunst ige procespos i t ie  

heef t .  

2.  Wittebrug Kwintsheul ,  pagina 49. Hoe groot is het  tekort  op dit  project?  

 

Circa € 6.800 .  

3.  Honderdland,  pagina 53. Wanneer moet de bijdrage gedaan zi jn voor de Reserve 

Bovenwijkse Voorzieningen?  

 

De b i jdrage aan de Reserve Bovenwi jkse Voorzien ingen (RBV) word t  aan de gemeente 

afgedragen op he t  moment  dat  de gronden in  ontwikkel ing worden genomen.  Normal i te r  is  dat  op  

het  moment  dat  de on twikkelaar  (HOC) de gronden overdraagt  aan de e indgebru iker .  

4.  Aanleg Oosteli jke Randweg De Lier,  pagina 71  

Op deze pagina worden tegenval le rs  beschreven ,  zoals  onverwachte zeer s lechte 

bodemgeste ldheid in  De L ier…. Hoezo onverwacht? De voorbelast ing va l t  h ierdoor hoger u i t…   

En er  b l i jk t  ineens een tu inders laan te  moeten worden verwi jderd…  

Ook zi jn  er  r is ico ’s  voor  “eventuele verp laats ing van de jachthaven”,  t i jdens de d iverse 
behandel ingen in  commiss ie  en raad is  h ierover  reeds vaak gesproken…  

 

Het was bekend dat  de bodemgeste ldheid in  De L ier  s lecht  is .   Di t  is  ook bevest igd door het  door 

de gemeente ingeschake lde onderzoeksbureau en de u i tgevoerde onderzoeken.  Deze u i tgevoerde 

onderzoeken gaven aanle id ing voor aanvul lend onderzoek waaru i t  naar voren kwam dat  de 

bodemgeste ldheid  p laatse l i jk  zeer  s lecht  is  en noodzaakt  to t  aanvul lende maat regelen.     
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5.  Aanleg rotonde Coldenhovelaan,  pagina 80 .  Draagt Midden Delf land f inancieel bi j  

aan deze rotonde-aanleg? Dit  l i jkt  me op basis van de zogenaamde “pot en-

theorie” gebruikel i jk.  
 

Nee,  de gemeente  ontvangt  een maximale  b i jdrage van de MRDH te r  groot te  van 0,45 mi l joen.  

 

Vragen van Westland Verstandig  

 

14 grondexploitaties, 3 deelnemingen en grondbanken, 31 faciliterende projecten, 32 

investeringsprojecten. Ondanks de betere tijden valt toch een verslechtering te zien in de 

projectenportefeuille gebiedsontwikkelingen ten opzichte van het MPG 2018, te weten een 

verslechtering van € 720.000,--.  

6.  De vraag is of  de peildatum 1 september 2018 wel zo gelukkig is omdat nu ook de 

grondexploitat ie van de deelnemingen pas in december 2018 /  januari  2019 

geactualiseerd zi jn.  

 

De pei ldatum van  het  MPG 2019 is  1  sep tember  2018.  Di t  betekent  dat  de boekwaardes  

(verschi l  tussen gemaak te kosten en gereal iseerde opbrengsten )  per  1  september 2018 

bekend zi jn .  De nog te  maken kosten en te  rea l iseren opbrengsten in  de maanden 

september to t  en met  december 2018 zi jn  ingeschat .  De gemelde boekwaardes per  1  

januar i  2019 zi jn  dus p rognoses.  Di t  is  werkbaar  voor de jaar rekening 2018 .  

De berekening van de net to  contante waardes b i j  een MPG is  a l t i jd  per  1  januar i .  

 

€ 720.000,--: een nadelig saldo van € 10.6 miljoen op de netto contante waarde. Wel is een 

winstneming daarin verwerkt van € 675.000,--. Deze reservering is lager geworden omdat 

het gemeentelijk ontwikkelgebied in Liermolen verkleind is.  

7.  Waarom de facil itaire projecten en de prognose van het  projectresultaat met  

€  70.000,--  verslechterd is,  is niet duideli jk.   

 

De vers lechter ing van  het  pro ject resul taa t  met  €  70.000 is  het  to ta le  resul taat  van a l le  31 
fac i l i ta i re  pro jecten .  In  de tabel  op pagina 25  is  aangegeven wat  he t  resul taat  per  ind iv idueel  

pro ject  is .  De  toe l icht ing  op (s ign i f icante)  wi j zig ingen wordt  in  hoofdstuk 7 gegeven.  

8.  De pagina’s 1 tot en met  6 zi jn goed leesbaar:  Één vraag:  Waar komt vandaan 
“dat  de geraamde kredieten voor de investeringen per  saldo kunnen worden 

verlaagd met circa €  200.000,--“. Dit  wordt  meegenomen bi j  de 
investeringsrapportage.  Waar komen die vandaan?  

 

De € 200.000  word t  toegel icht  op pagina 18 in  de  rapportage.  

 

Ad pagina 7: 

Ingevolge de BBV zijn de grondexploitaties Westlandse Zoom, Juliahof en ONW 

gemeentelijke grondexploitaties en daarvoor gelden dezelfde verplichtingen tot actualiseren 

en vaststelling door de gemeenteraad als de reguliere gemeentelijke grondexploitaties. Zie 

op pagina 7 tweede alinea.  
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9.  De derde alinea is daarmee in strijd. Daar wordt aangegeven dat  de grondexploitaties 

niet onder de gemeenteli jke grondexploitatie val len.   

 

De gemeente l i jke  grondbanken West landse Zoom, Ju l iaho f  en  ONNW zi jn  gemeente l i jke 

grondexplo i ta t ies  (en worden toegel icht  in  hoo fdstuk 5) .  De deelnemingen hebben e igen 

grondexplo i ta t ies  opgeste ld  (met  e igen parameters  en een e igen verantwoord ing) .  

 

Op pagina 7, vierde alinea, staat een dubbelloop met de opmerking op pagina 5, terwijl de 

laatste alinea op pagina 7 en de eerste alinea bovenaan pagina 8 volstrekt onleesbaar zijn.  

10.  Hoe verhouden die plannen zich nu en wat  betekent meenemen in het  

Uitvoeringsprogramma? In feite zi jn er drie naast elkaar staande plannen, maar 

hoe wordt  daar nu één geheel van gemaakt?  
 

De in f rast ructu re le  invester ingen (onderdeel  van hoofdstuk 9)  zi jn  a l  in  het 

Ui tvoer ingsprogramma 2019 -2024 opgenomen.  De in tegrat ie  van de over ige pro jecten u i t  

het  MPG in het  Gebiedsger icht  Plan wordt  nog onderzocht .   

 

Ad pagina 8: 

Op pagina 8 wordt gesproken over een daling van de grondposities met € 24 miljoen: 125 

ha en € 205 miljoen. De actieve grondexploitaties € 350.000,-- negatief.  

11.  Waar is die €  24 miljoen dal ing door te verklaren?  

 

De dal ing is  het  gevolg van verkoop van gronden vanui t  de grondbanken aan de deelnemingen.  

 

12.  Waarom wordt in de eerste al inea van 2.2 niet ook de glastuinbouw meegenomen 

als z ijnde grenzen aan de uitbreiding en woningbouw. Is dat met opzet gebeurd?  

 

Nee,  g lastu inbouw kan inderdaad ook gezien  worden a ls  begrenzing.  

 

Ad pagina 10: 

Op pagina 10 onderaan: “Het College stuurt op de realisatie van voldoende sociale / 
betaalbare woningbouw, borgt deze realisatie in nieuwbouwprojecten en wijst daarvoor 

strategische locaties aan”.  

13.  Hoe en op welke locaties? 

 

Dit  is  onderdeel  van de nog op te  s te l len deelv is ie  Wonen en het  Ui tvoer ingsprogramma 

Wonen.  Nadrukkel i jk  worden marktpar t i jen u i tgenodigd om betaalbaar te  bouwen en  

daarnaast  worden de Prestat ieafspraken met  de woningcorpora t ies  her i jk t .  

 

Verderop wordt aangegeven dat er beperkte bijsturing mogelijk is in de programmering 

vanwege de langjarige afspraken.  
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Ad pagina 12: 

14.  Waarom wordt op pagina 12 niet  vermeld het  Mars -  en Venusterrein van Royal  

FloraHolland waar tuinbouw een aantal jaren ge leden is moeten wijken voor 

uitbreiding?  

 

In  de opsomming van u i tgeefbare bedr i jventer re inen is  TPW Mars n ie t  opgenomen,  te rwi j l  

er  wel  c i rca 11 hectare u i tgeefbaar bedr i j venterre in  l ig t .  De reden is  dat  de 

b loemenvei l ing een apar te p laats  in  neemt onder de West landse bedr i jventerre inen.  TPW 

Mars is  u i ts lu i tend geschik t  voor  s ier tee l tbedr i j ven.  Het  is  daarom niet  opgenomen a ls 

regul ier  u i tgee fbaar te rre in .  

15.  Hoe wordt  invul ling gegeven aan de z in:  “Voor de vest iging van nieuwe bedri jven 
geldt dat  deze bedri jven een toegevoegde waarde moeten hebben voor he 

tuinbouwcluster,  onder meer ten aanzien van het  innovatieve karakter van het  

cluster”.   
 

Door de hoge grondpr i j zen in  West land hebben de bedr i jventerre inen voora l  aantrekk ingskracht  

op bedr i jven d ie  lokaal  gebonden zi jn  o f  synerg ievoordelen kunnen behalen b innen het  

Greenportc luster .  Door de ru imtedruk moet  West land keuzes maken over ru imtegebru ik .  De 

gemeente geef t  voorkeur aan vern ieuwende bedr i jven d ie  ext ra waarde toevoegen aan de 

economie en he t  c luster .  In  bestemmingsplannen zi jn  de rechten van burgers  p lanolog isch 

vastgelegd.  Daar in  is  he t  innovat ie f  karakte r  van  bedr i jven geen afwi j zingsgrond.  Middels  

gemeente l i jk  be le id  en het  West landse innovat ie fonds worden innova t ieve bedr i jven gest imuleerd.  

 

Er zijn 31 faciliterende projecten, voor 5 projecten is een startkrediet beschikbaar gesteld 

door het College en van de anderen is niet duidelijk of de gemeente een actieve of 

faciliterende rol in de ontwikkeling van de projecten zal innemen.  

16.  Welke projecten zi jn dat?  
 

De over ige p ro jecten d ie  in  hoofdstuk 8 zi jn  beschreven.  

 

Ad pagina 13: 

Het overzicht op pagina 13 zijn projecten die af zijn gekomen in de afgelopen jaren.  

17.  Waar is de verslechtering van de gemeentel i jke grondexploitat ies veil inglocat ie 

Naaldwi jk  brandweerlocatie en grondexploitat ie Hoogeland van €410.000, - -  en 

€  170.000,--  aan te wi jten?  

 

Voor een toe l icht ing op de bedragen wordt  ve rwezen naar hoofdstuk 5,  pagina 34 en 36.  

 

Ad pagina 16: 

De verkoop van de Liermolen aan BPD heeft toch al in 2017 of wellicht nog eerder 

plaatsgevonden.  

18.  Waarom is daarvan nu pas het effect merkbaar?  

 

De verkoop van de gronden in  L iermolen aan BPD heef t  in  jun i  2018 p laa tsgevonden.  
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Tijdens het ROF is aangegeven dat verhaal via een posterieur contract niet meer 

geschiedt.  

 

Op pagina 16 wordt melding gemaakt van de start van het facilitaire project voormalig 

gemeentekantoor Wateringen.  

19.  Kunnen we daar een anterieure overeenkomst van ontvangen?  

 

Anter ieure overeenkomsten worden n ie t  vers t rekt .  Op afspraak kunnen zi j  worden  

ingezien.  

20.  Hoe is het mogel ijk dat de facil iterende projecten negatief uitpakken op pagina 

16?  

 

Dit  is  mogel i jk  door ext ra kosten voor de gemeente d ie  n ie t  kunnen worden verhaald op 

de in i t ia t ie fnemer.  

 

Ad pagina 17: 

Op pagina 17 wordt melding gemaakt “dat realisatie van investeringen op het gebied van 
grond-, weg- en waterbouwkundige werken moeten binnen de grondexploitaties worden 

gedekt door de verkoopopbrengsten binnen het project”.  

21.  Gebeurt  dat  en hoe kan de Raad dat  beter volgen? Wij  hebben het  idee dat  er 

door de uitgave van kleine kavelt jes de infrastructuur achterbl i jf t  en dat  de 

kosten niet op de plannen worden doorgedrukt . Zie bijvoorbeeld de 

Waalparkcampus, rotonde Secretaris Verhoeff weg etc.  

 

Een gemeente l i jke  grondexplo i ta t ie  omvat  a l le  kosten d ie  gemoeid zi jn  met  het  

ontwikkelen van het  to ta le  p langebied waarvoor de grondexplo i ta t ie  is  opgeste ld . 

Doels te l l ing is  om a l le  kosten te  dekken u i t  de  verkoop van u i tgeefbare  kavels  vanui t  het  

p langebied en eventuele b i jdrages/subs id ies  van derden.  De net to  contante waarde van 

een grondexplo i ta t ie  is  het  verwachte f inanc ië le  e indresul taat  van het  pro ject .  Over 

wi j zig ingen in  de net to  contante waarde word t  gerapporteerd aan de raad  v ia  het  MP G en 

het  TMPG.  

 

Ad pagina 18: 

22.  De afwijkingen groter dan €  100.000,- -  in de tabel ,  waar z ijn die door te 

verklaren? Het z ijn er vier.  

 

Waterker ing  De L ier  

Met  name de  u i tvoer ingskosten b l i jken aanzien l i j k  hoger te  zi jn  dan oorspronkel i jk  begroot .  
 

Boomawater ing  

De €  400.000  worden veroorzaakt  door een onvoorziene  asbestverontre in ig ing  

en de u i twerk ing van een mot ie  to t  het  beschikbaar s te l len van de locat ie  aan de 

Monsterseweg 15 voor  bedr i jven.  Deze mot ie  le id t  to t  ex t ra  kosten voor bouwr i jp  maken.  

De opbrengsten  zi jn  eveneens €  400.000 hoger geraamd door ext ra verkoopopbrengsten 

van de verkoop van loca t ie   Molenweg 37  en van  de locat ie  Monsterseweg 15 .   
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Voor de  toe l icht ing  op het  bedrag  Scope 3  in  1  aankoop en s loop Jan  vd Laarweg wordt  

verwezen naar hoofdstuk 9,  pagina 69.  

 

Voor de toe l icht ing op de bedragen Aanleg Ooste l i jke Randweg De L ier  wordt  verwezen 

naar Hoofdstuk 9,  pagina 71.  

 

Ad pagina 25: 

23.  Dezelfde vraag voor pagina 25. Waar z itten de afwijkingen van de twee 

gemeentehuizen en de tu in van Lely in?  
 

Deze  dr ie  p ro jecten wi jken af  door een  toename van de loopt i jd  met  1  jaar .  

24.  Hoe ver zi jn de onderhandelingen met de bibl iotheek en Vit is en in hoeverre is 

sprake van reële overlegsituat ies nu de gemeente Vit is en de bibl iotheek gewoon 

1 op 1 subsidieert,  dus eigenl ijk dat  de gemeente de ruimtes weer terug gaat 

huren.  

 

Vi t is  en  Bib l io theek West land zi jn  nog in  gesprek  met  de  pro jectontwikkelaar .  De gesprekken in  

Water ingen zi jn  wat  verder  gevorderd dan in  ’s -Gravenzande.  Ui tgangspunt  is  dat  Vi t is  en  de 

Bib l io theek a ls  ze l fs tand ige organisat ies  vr i j  zi jn  om te bepalen hoe zi j  hun hu isvest ing regelen.  

Z i j  s lu i ten ze l f  huurovereenkomsten af .  De gemeente is  dus n ie t  bet rokken b i j  de 

onderhandel ingen over  de huurvoorwaarden.   

 

Vi t is  en/of  de Bib l io theek t reden in  over leg  met  de gemeente wanneer zi j  van mening zi jn  dat  

ext ra  subs id ie  of  aanvul lende invester ing nodig i s .  Er  za l  dan zorgvuld ig  bekeken worden of  de 

ext ra subs id ie  of  aanvul lende invester ing,  mede gelet  op een aanta l  andere 

huisvest ingsontwikkel ingen waarb i j  V i t is  en de b ib l io theek betrokken zi jn ,  noodzakel i jk  is .   

 

Ad pagina 30: 

25.  Afwikkeling Hoogenburgh: Waar bestaat de discussie over?  

 

De ontwikkelaar  heef t  het  s tandpunt  ingenomen dat  de supplet ieregel ing  door 

aanvul lende afspraken n ie t  langer onderdeel  is  van de overeengekomen afspraken.  De 

gemeente is  en b l i j f t  van  mening da t  geen aanvul lende afspraken zi jn  gemaakt  waardoor  

de supplet ieregel ing n ie t  meer  van toepass ing zou zi jn .  Procedure loopt .  

 

Ad pagina 34 Hoogeland: 

26.  Hoe staat  het met  de Vest ia verkooppogingen.  

 

Vest ia  is  in  gesprek met  een par t i j  om de  laats te  dr ie  b lokken te  verkopen.   

27.  Waarom wordt niet de planning van de school nu meegenomen in het MPG?  

 

De school locat ie  maakt  geen deel  u i t  van het  p langebied van het  pro ject  Hoogeland.  
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Ad pagina 35: 

28.  Wordt  de €  400.000, --  negat ief van Hoogeland verklaard doordat de winstneming 

als kosten is opgenomen waardoor de netto contante waarde afneemt met 

€  400.000,--? 

 

De winstneming  van € 650.000 is  a ls  ext ra  te  maken kosten opgenomen in  de 
grondexplo i ta t ie .  Daarnaast  kent  het  pro ject  per  sa ldo een  f inanc iee l  voordeel  van  € 
250.000.  Het  verschi l  is  de afname van de net to  contante waarde met  € 0 ,4 mi l joen .  

29.  Kan het College voor wat betref t  de Chrysantenstraat op pagina 35 een opstell ing 

maken wat  nu exact  de bi jdrage van  de gemeente geweest  is om dit  plan voor 

elkaar te krijgen en wat de gevolgen zi jn voor wat  betreft  de erfpachtconstructie.  

 

De gemeente hee f t  de  gronden verkocht  door middel  van een pr i j svraag met  een  

ru imte l i jk  en f inanc iee l  kader.  In  to taa l  zi jn  21  woningen b innen het  pro ject  

Chrysantenstraat  gereal iseerd.  Hiervan zi jn  17 kavels  verkocht  en 4 kavels  in  er fpacht  

u i tgegeven.   De b i jd rage d ie  de gemeente lever t  is  van fac i l i terende aard.  Er  is  geen 

f inanc ië le  b i jdrage van de gemeente aan de  on twikkelaar  betaa ld.  

 

Ad pagina 36: 

30.  Heeft  het Col lege overwogen om af te zien van de t i jdeli jke brandweerkazerne en 

een def init ieve oplossing te bewerkstell igen?  

 

De raad hee f t  op 15  december 2015 het  bes lu i t  genomen de  t i jde l i jke brandweerkazerne op deze 

locat ie  mogel i jk  te  maken.  De bes l iss ing to t  een t i jde l i jke bouw is  a fgewogen in  het  kader van  de 

verander ingen b innen de  Vei l igheidsregio Haaglanden (VRH) .  Hie rb i j  is  rekening gehouden met  de  

randvoorwaarden d ie  de VRH ste l t ,  zoals  spre id ing van kazernes en aanr i j t i jden.  De raad heef t  

een aanvul lend krediet  in  2018 toegekend.  De s loop van het  oude pol i t iebureau is  a fgerond en de 

bouw van de b randweerkazerne  is  aanbesteed en  gegund.  De u i tvoer ing s tar t  b innenkort .  He t  

moment  om te  heroverwegen is  ru imschoots  voorb i j .  

 

Ad pagina 37: 

31.  Kunnen de plankosten niet  worden doorbelast?  

 

Nee.  Binnen het  cen trumplan is  geen derde par t i j  waaraan de kosten kunnen worden 

doorbelast .  

 

Ad pagina 39: 

32.  ONW: Kan niet snel ler worden afgebouwd door ONW gezien de 

marktontwikkel ingen? 

 

In  de grondexplo i ta t ie  van ONW wordt  u i tgegaan van een base -case.  In  de gevoel igheidsanalyse 

worden ook een  worst  case (ver t rag ing)  en best  case (versnel l ing)  geschets t .  Jaar l i jks  za l  bezien  

worden of  versnel l ing mogel i jk  en opportuun is  in  re la t ie  to t   het  g rote aanta l  woningen in  

West land wat  de komende jaren wordt  geprognot iseerd.  
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Ad pagina 40: 

33.  Wordt  daar niet  vergeten te melden dat de gemeente jaarli jks een bedrag moet 

inbrengen in de VOF of is dat  geëindigd inmiddels?  

 

Nee,  d i t  hoor t  onder dee lnemingen e n  n ie t  onder  grondbank.  Bi j  pagina 42 onder Deelneming 

Ju l iahof  voorzien ing.  Prognose is  dat  de jaar l i jkse s tor t ing loopt  door to t  u i ter l i jk   2020.   

 

Ad pagina 41: 

34.  Waar gaat  de gemeente de ruim 11 ha verwerven en onderbrengen in de 

grondbank.  Wordt daar de Raad van in kennis gesteld?  

 

Er zi jn  in  de d iverse pro jectgebieden van OBWZ, waaronder   De Kreken,  Monster  Noord  en 

Westmade nog een aanta l  perce len te  verwerven  om aaneengesloten geb ieden te  rea l iseren  en 

om de to ta le  gebiedsontwikkel ing,  zoals  afgesprok en te  rea l iseren.  De verwerv ing van deze  

perce len is  a fgesproken in  de SOK en wordt  ook a l  jaren rekening mee gehouden in  de 

‘g rondbankexplo i ta t ie ’  en is  dest i jds  door de raad bes loten.  Z ie  ook pagina 41.   

35.  Hoe is het bedrag van €  211 miljoen op pagina 41 te r i jmen met een bedrag van 

€  250 mil joen op pagina 8?  

 

Op pagina   8 s taat  een bedrag van € 205 mi l joen.  €  250 mi l joen wordt  n ie t  herkend.  De € 205 
mil joen zi jn  a l le  g ronden gezamenl i jk  in  bezi t  van de gemeente.   
De € 211 mi l joen genoemd op pagina  41 betre f t  het  bedrag u i t  de grondbankexplo i ta t ie  

OBWZ, waar in  ook de toekomst ige verwerv ingen en toekomst ige rente en over ige kosten 

in  zi jn  verd isconteerd  

 

Ad pagina 43: 

36.  Wat z ijn nu de f inanciële gevolgen van Monster Noord,  dus de overzijde van de 

Haagweg, als dat wel  of niet ontwikkeld kan worden? Na de r isico’s en die werden 
ooit  op €  30 miljoen ingeschat?  

 

De grondexplo i ta t ie  voor  de West landse Zoom onderkent  een r is ico van €  14 mi l joen  op het  deels  
niet  kunnen ontwikkelen van Monster  Noord.  

Aanvul lend wordt  in  de gemeente l i jke voorzien ing   rekening gehouden met  het  deels  n ie t  kunnen 

ontwikkelen van Monster  Noord.  

 

Ad pagina 45: 

Nog steeds wordt  vermeld locat ie  onderzoek W ater ingen supermarkt  b i j  de Dorpskade door onder 

meer Koornneef .   

37.  Kan het College van al le facil iterende projecten een overzicht  maken van de 

anterieure overeenkomsten die gesloten z i jn en wat daarin exact is afgesproken 

en dat  per faci l iterend project aangeven.   

 

Anter ieure overeenkomsten worden n ie t  vers t rekt .  Op afspraak kunnen zi j  worden  

ingezien.  
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38.  De voormalige Dalton MAVO: hoe ver staat  dat en er zouden berichten zi jn dat 

Specht Bouw B.V.  niet zelf  gaat  real iseren,  maar dat overlaat  aan anderen en 

zelfs de bouwkavels apart  wil  gaan verkopen.  

 

De gemeente is  met  Specht  Bouw B.V.  in  over leg  om de afspraken vast  te  leggen in  een 

anter ieure overeenkomst .  Di t  bev indt  zich in  een af rondende fase.  Daar in  worden ook afspraken 

opgenomen over de overdracht  van rechten en verp l icht ingen en/of  overdracht  van grond.  Andere 

par t i jen dan Specht  Bouw B.V.  zi jn  b i j  de gemeente n ie t  in  beeld a ls  contractpar tners .  

 

Ad pagina 46: 

39.  Hoe staat  het met  de Arcade-ontwikkel ing voor het  betref fende bouwplan? 

Wethouder Van der Stee beklaagde z ich recenteli jk dat  Arcade niet wil  

meewerken.  
 

Er  is  nog geen overeens temming bere ik t  met  Arcade over het  s tedenbouwkundig p lan.  

 

Ad pagina 49: 

40.  Indien de anterieure overeenkomst niet  wordt  getekend, wat  betekent  dat en 

waarom is die anterieure overeenkomst niet al  ver voor de aanvra ag 

ondertekend? 

 

Met het  weigeren van de vergunning is  de ondertekening van de anter ieure overeenkomst  

n ie t  (meer)  re levant .  De anter ieure  overeenkomst ,  waarover  overeens temming was,  is  

n ie t  door in i t ia t ie fnemer ondertekend.   

 

Ad pagina 50: 

41.  Waarom is de r ioleringskwest ie niet  in de anterie ure overeenkomst opgenomen?  

 

In  de anter ieure overeenkomst  met  Park  Leeuwenhoeck zi jn  a fspraken gemaakt  over  

kostenverhaal .  Een b i jd rage aan de kosten voor de r io ler ing maakt  h ie r  onderdeel  van u i t .  Voor 

zover kosten voor de r io ler ing hoger u i tpakken dan e erder  voorzien ,  is  het  jur id isch n ie t  mogel i jk  

deze kosten door te  berekenen aan een par t i j  waarmee anter ieur  vaste pr i jsafspraken zi jn  

gemaakt .  De gesprekken  met  OBWZ over d i t  onderwerp en het  s tandpunt  van de gemeente dat  

deze kosten voor rekening van OBWZ komen,  zi jn  in  een vergevorderd s tad ium.  
 

 

Ad pagina 53: 

Bedrijventerrein Honderdland 

42.  Hoe ver staan de onteigeningen zoals deze in de derde al inea worden 

aangegeven? We hebben nog geen besluit  gezien.  

 

De huid ige verwacht ing  is  dat  het  onte igeningsbes lu i t  in  de raad van apr i l  2019 ter  

vasts te l l ing wordt  aangeboden.  
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43.  De samenwerkingsovereenkomst met HOC is desti jds door onze fract ie 

becommentarieerd. Kunnen we een overzicht  kri jgen van de f inanciële 

afwikkeling van die overeenkomst? Ook heeft  de gemeente zich dest ijds 

f inancieel gebonden aan HOC. Hoe ver staat het  daarmee? Kan het  bedrag van 

€  1.8 miljoen nader geduid worden en waarom wordt  dat gewoon niet  afgedragen?  

 
De f inanc ië le  afwikkel ing geschiedt  nog s teeds conform de afges loten ov ereenkomst .  De  

wi j zig ing  prognose t .o .v .  het  TMPG 2018 is  n ih i l .   

Het  r is icobedrag b l i j f t  € 1,8 mi l joen en heef t  bet rekk ing op de  a fdracht  Reserve 

Bovenwi jkse Voorzien ingen,  de VAT-kosten en overname bestaande wegen.  

Het  r is icobedrag komt te  verva l len op h et  moment  dat  vo ldaan is  aan hetgeen in  de 

anter ieure overeenkomst  is  opgenomen.  

44.  Korte Kruisweg 48 Maasdijk:  Geef  even een overzicht van de claims en ook de 

situat ie op dit  moment. Op z ich wordt er iets anders gebouwd dan dest ijds werd 

aangegeven.  

 

Tegen de in i t ia t ie fnemer  lopen geen c la ims.  Het  gemeente l i jk  e igendom (groenstrook)  is  

door de ontwikkelaar  op zi jn  kosten hers te ld  conform het  Programma voor 

Standaard inr ich t ing 2015 en in  over leg met  de gemeente.   

De omgevingsvergunningen zi jn  ver leend voor to taa l   20 levens loopbestendige 

appartementen en  2 woontussenvoorzien ingen voor de doelg roep 60+.   Qua gebru ik  is 

voor be ide aanvragen ‘wonen met  zorg op af roep ’ gehanteerd.  

45.  Levensloopbestendig bouwen is natuurl i jk wat anders dan zorgwoningen.  Worden 

we hier gefopt? 

 

Overeenkomst ig  de aanvraag betref t  het  woningen met  zorg op af roep .  Mede gezien de  

doelgroep 60+ zi jn  de  woningen levens loopbestendig gebouwd.  

 

Ad pagina 55: 

46.  Waarom zijn de extra uren niet  afgedekt  in de anterieure overeenkomst?  

 

Het betref t  pro ject  Westerhonk.  In  de an ter ieure  overeenkomst  is  met  de  in i t ia t ie fnemer 

een vast  bedrag afgesproken.  

 

Ad pagina 56: 

47.  Strandhuisjes: Is er al  gekeken naar de juridische consequenties en de f inanciële 

gevolgen? 

 

Ja.  Om tegemoet  te  komen aan de  wens van de  raad om geen s t randhuis jes mogel i jk  te  

maken wordt  bes lu i tvorming voorbere id waarb i j  ook  de  eventuele f inanc ië le  gevolgen en  

de jur id ische consequent ies worden betrokken ( in tegra le  bes lu i tvorming) .  
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Ad pagina 57: 

48.  Van deze procedure begri jpen we niets m eer. Inmiddels bl i jkt  het  bouwplan 

aangepast  te zi jn en ook de vergunning, maar valt  het dan wel  binnen het  

bestemmingsplan? 

 

In  over leg met  de d i recte omgeving heef t  in i t ia t ie fnemer inderdaad het  bouwplan 

aangepast ,  waardoor ook de vergunning aangepast  d iende te  worden.  Deze aanpass ingen 

va l len b innen het  bestemmingsplan en  worden betrokken  in  de lopende 

beroepsprocedure.  

 

Ad pagina 58 Woerdblok:  

49.  Wordt  de Raad nog betrokken bi j  de real isatie van het appartementengebouw 

nabij  de rotonde? Op zich heeft  dat veel weerstand uit  de buurt .  West land 

Verstandig wil op de hoogte gehouden worden van de ontwikkelingen. Kan dat?  

 

De ontwikkelaar  heef t  een p lan in  voorbere id ing .  In  verband met  een s t r i jd igheid –  voor  

wat  betref t  het  maximum van 230 woningen in  de  bestem ming ‘Woongebied ’ –  kan  de 

omgevingsvergunning a l leen ver leend worden middels  het  vo lgen van een ru imte l i jke 

procedure.   

 

De gemeente heef t  aan de ontwikkelaar  aangegeven om de omgeving  vooraf  act ie f  te  

betrekken in  de p lanvorming.  

 

Westland / Boslaan: 

50.  Hoe ver staat het  met  het Polenhotel  wat daar moet  komen?  

 

Het is  ons n ie t  bekend dat  h ier  een Polenhote l  za l  komen.  Dat  is  nooi t  in  beeld geweest .  

 

Ad pagina 61: 

51.  Waarom zijn de ambtel i jke kosten niet opgenomen in de overeenkomst?  

 

Het pro ject  de Rozemar i jn  1  in  Water ingen heef t  een lange h is tor ie  en  de  onderhandel ingen over  

de koopovereenkomst  vonden in  een spec i f ieke context  p laats .  Begin 2014 heef t  de gemeenteraad 

besloten to t  aankoop van het  gebouw ‘ ’De Rozemar i jn  1 ’ ’  in  Water ingen in  verband met  de 
t i jde l i jke hu isvest ing d ie  benodigd was voor  de P ieter  van der  Plasschool  en Pius X.  Door  

aankoop van de Rozemar i jn  is  voorkomen dat  e r  een minstens tweemaal  duurder a l te rnat ie f ,  

namel i jk  het  p laatsen van noodlokalen op een b raak l iggend terre in  toegepast  moest  worden .  

Vervolgens is  v lak daarna de gemeente ter  ore gekomen dat  de ‘ ’ontwikkelcombinat ie  De 
Rozemar i jn ’ ’  bes lag heef t  ge legd op het  pand van de Rozemar i jn  1 ,  omdat  zi j  van  mening waren 
dat  zi j  het  1e recht  van koop hadden.  Door d i t  bes lag kon de e igenaar  van het  pand n ie t  leveren  

aan de gemeente.  De gemeente heef t  toen  ook bes lag gelegd op het  pand,  om te voorkomen dat  

de e igenaar zou leveren  aan de ontwikkelcombinat ie .  Dest i jds  hee f t  de ontwikkelcombinat ie  

aangegeven bere id  te  zi j n  het  bes lag op te  hef fen onder de voorwaarde  dat  de gemeente met  hen 

een koopovereenkomst  zou s lu i ten voor het  pand en meewerkt  aan de herontwikkel ing naar 

woningbouw. Het  co l lege heef t  dest i jds  h iermee ingestemd en het  pand gekocht  van de huid ige 

e igenaar ,  en tegel i jk  een koopovereenkomst  ges loten met  de ontwikkelcombinat ie .   
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52.  Gemeentehuis Wateringen:  

Waar schort het aan dat er geen overeenstemming bereikt kan worden? Kan een overzicht 

gegeven worden van de totale kosten tot nog toe van de verkoop van het gemeentekantoor 

Wateringen? We constateren dat er nu weer een extra budget nodig is van € 30.000,--.  

Is dit wel zo’n goede deal geweest van de gemeente om de twee gemeentehuizen aan 
dezelfde partij, te weten Borgdorff, te verkopen. 

 

Het voormal ig  gemeentekantoor  Water ingen is  in  maar t  2018 verkocht  aan New Lake 19.  Vanaf  

dat  moment  word t  gewerkt  aan de herontwikkel ing,  h ieraan is  to t  31 december 2018  net to  

€  21.297,34 besteed.  De gemeente en New Lake 19 hebben overeenstemming over  d e  

herontwikkel ing.  De gemeente is  in  a fwacht ing van de vergunningaanvraag door New Lake ’19 .   

 

New Lake 19  is  met  de b ib l io theek en een andere  maatschappel i jke par t i j  in  gesprek over  de 

verhuur van het  deel  van het  gebouw dat  voor  maatschappel i jke invu l l in g beoogd is .  De  gemeente 

is  in  deze gesprekken geen par t i j .  New Lake 19 geef t  aan deze gesprekken eers t  te  wi l len 

af ronden a lvorens de  vergunningaanvraag in  te  d ienen.   

 

De gemeentehui zen Water ingen en ’s -Gravenzande zi jn  v ia  a fzonder l i jke marktu i tv ragen v erkocht  

op bas is  van vooraf  opgeste lde gunningscr i ter ia ,  in  be ide geval len zi jn  de inschr i jv ingen 

beoordeeld op p r i js  en kwal i te i t .  Dat  New Lake 19 beide panden heef t  kunnen kopen is  omdat  zi j  

in  be ide geval len de bes te inschr i jv ing hadden.  

 

Ad pagina 64: 

53.  Gaarne bi jpraten over het  gemeentehuis ’s -Gravenzande.  De data kloppen in ieder 

geval niet en zi jn door de t i jd  ingehaald.  Waar zit  de vertraging?  

 

De verwacht ing is  dat  he t  voorontwerp bestemmingsplan in  maart  2019 in  procedure gaat .  

Er  is  een l ichte ver t rag ing opgetreden a ls  gevolg  van de nadere u i twerk ing van het  

bouwplan.  Di t  bouwplan is  namel i jk  nodig om een goede p lanverbeeld ing  te  kunnen 

maken en daarmee ook het  voorontwerp bestemmingspplan.   

 

Ad pagina 65: 

54.  Hoe staat  het met  de Schakel  in Maasdijk? Is het  onderzoeksrapport er al?  

 

Het  onderzoek naar de mogel i jkheden voor  deze kavel  wordt  naar verwacht ing e ind 1e kwartaa l  

2019 afgerond.  

 

Ad pagina 66 De Driesprong: 

55.  Waarom worden de reeds gemaakte kosten niet  ten laste gebracht  van de huidige 

ontwikkelaars? 

 

De reeds gemaakte kosten zouden worden ingebracht  in  de nog op te  s te l len 

gemeente l i jke  grondexplo i ta t ie .  De mogel i jke hu id ige ontwikkela ars  waren dest i jds  nog  

n ie t  in  beeld.  
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Ad pagina 71 en 72: 

56.  Zijn nu wel  alle r isico’s van de Oosteli jke Randweg in beeld of  komt er nog meer?  

 
In  september 2018 zi jn  a l le  toen bekende r is i co ’s  in  beeld gebracht .  Nieuwe r is ico ’s  
kunnen zich a l t i jd  voordoen.  

 

Ad pagina 72: 

Rotonde Patijnenburg: 

57.  Die wordt toch pas aangelegd nadat de winkel  gereal iseerd is?  

 
Dat  k lopt .  

 

Ad pagina 78: 

Voor de herinrichting van de Voorstraat is een bedrag van € 245.000,-- uitgetrokken.  

58.  Moeten we het bedrag zien samen met de andere ontwikkelingen die voor Poeldi jk 

voorzien zi jn? Plein,  aankleding van de Voorstraat.  
 

Dit  bedrag  is  a l leen voor  de her inr icht ing  van het  Ple in ,  n ie t  voor  a l le  andere 

ontwikkel ingen d ie  daar spelen.  

 

Ad pagina 81: 

59.  Waar is het  geld van het  gemeentehui s Monster aan besteed?  
 

Aan in terne uren en exte rne onderzoeken en begele id ing.  

 

Ad pagina 84: 

60.  Ik dacht dat  de tweede oprit  De Tuinen inmiddels was afgeblazen.  Waarom staat  

dat  toch nog op de MPG? 

 
De noodzaak van rea l isat ie  wordt  gere la teerd aan de u i te indel i jke s i tuat ie  na de 

rea l isat ie  van De Rentmeester ,  de aanleg van de rotonde Secretar is  Verhoef fweg/  

Pat i jnenburg en een dynamisch parkeer verwi js  systeem. Voor het  pro ject  s taat  nog een 

invester ing in  de boeken .   

 

Ad pagina 87: 

61.  Op pagina 87 wordt  vermeld dat de verkoop van de woonkavels in Boomwatering 

“voorloopt  niet  spoedig”.  Waar komt dat door? Wie worden daar toegelaten te 
gaan wonen?  

 

20% van de kavels  moet  nog verkocht  worden.  De kavelverkoop s tagneer t  aangezien het  

de laats te kavels  betref t .  

Er  is  minder keuzevr i jhe id  voor wat  betref t  de l igg ing van de kavels .  Het  is  voor  een ieder 

mogel i jk  daar  te  wonen.   

 

Gelukkig wordt de Leeuwenhorstlaan-ontwikkeling ook mogelijk gemaakt voor andere 

bedrijven.   
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Ad pagina 88: 

62.  Zijn de voorzieningen die nu  nodig zi jn wel  onvoorzien bij  de Poelzone? Hebben 

we het  nu dan gehad? 

 

De verp l icht ing om de Rusthovenlaan te  hers t ra ten was inderdaad onvoorzien.  Nieuwe 

r is ico ’s  kunnen zich a l t i j d  voordoen.  

 

Ad pagina 90: 

63.  Bovenwijkse voorzieningen:  

Waarom zijn niet meer projecten betrokken bij de reserve? Er zijn nog zat andere 

ontwikkelingen die dat ook hebben. Waarom Westlandse Zoom en ONW niet? 

 

ONW ontwikkel t  naast  de woongebieden de  eco -zone van 6 ,7 ha  a ls  bovenwi jkse 

voorzien ingen.  OBWZ ontwikkel t  de convenantp ro jecten in  en bui ten de woongebieden a ls  

bovenwi jkse voorzien ingen .  

64.  Wanneer vindt de afdracht  daadwerkel i jk plaats van €  6 .5 mil joen? 

 

In  tabel  op pagina  92 wordt  het  geraamde ver loop van de s tor t ingen  weergegeven.  Werkel i jke 

afdracht  is  a fhankel i jk  van d e voortgang b innen de pro jecten.  

 

Ad pagina 91: 

65.  Waarom wordt de incent ives bedri jven uit  de pot bovenwijkse voorzieningen 

genomen? Dat is toch eigenli jk niet  een bedrag wat  daarin thuishoort .  Daar 

moeten projecten voor gereal iseerd worden en geen bedrijven  voor worden 

omgekocht om zich hier te komen vestigen.  

 

In  de begrot ing  2017 heef t  de raad bes loten om vanui t  de reserve voor  bovenwi jkse voorzien ingen 

een budget  voor   incent i ves voor bedr i jven op te  nemen,  €  500.000 in  2017 en € 500.000 in  2018.  

In  het  MPG 2019-  2022 i s  in  het  tabel  het  restant  vanaf  1  januar i  2018,  te  weten € 500.000  

opgenomen.  
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